
»رس�انه ها ممكن اس�ت در گفت�ن اينكه مردم 
چگونه فكر كنن�د موفق نباش�ند، ام�ا به طرز 
خيره كننده اي در گفتن اينكه خوانندگان راجع 
به چه فكر كنند به موفقيت مي رسند.« اين جمله 
برنارد كوهن در نظريه برجسته س�ازي رسانه ها 
امروز گسترده تر از قبل مصداق مي يابد؛ به اين 
معنا كه رس�انه ها نه فقط در تعيين اينكه مردم 
به چه چيزي فكر كنند نق�ش جدي دارند، بلكه 
حتي با تزريق قالب ه�اي ذهني معين به جامعه 
مي توانند بر چگونه فكر كردن مردم و مخاطبان 
هم تأثير بگذارند و اين مسئله درباره رسانه هاي 
جدي�د و ش�بكه هاي اجتماعي و به ط�ور خاص 
توييتر و فيسبوك نمود جدي تري مي يابد. اين 
موضوع آنچنان جدي است كه جورج سوروس، 
سرمايه گذار ميلياردر امريكايي و صاحب بنياد 
س�ورس از انحصار ش�ركت هاي فناوري مانند 
فيسبوك و گوگل انتقاد كرده و آنها را تهديدي 
براي دموكراسي خوانده است. در برابر اين نگاه 
محمد ج�واد آذري جهرمي، وزي�ر ارتباطات و 
فناوري ارتباطات درباره عضويت خود در توييتر 
اينگونه توضيح مي دهد: »مبنابر قانون فعاليت 
توييتر در ايران ممنوع شده اس�ت، اما فعاليت 
ايرانيان در توييتر ممنوع نيس�ت.« همچنانكه 
وي تأكيد مي كند: »هيچ قاضي اي نمي تواند حكم 
عمومي براي ممنوعيت شبكه هاي اجتماعي بدهد 
و اين مسئله نيازمند تصويب در مجلس است.«

اغتشاشات سال 88 و فتنه اي كه در زير پوست شهر 
شكل گرفت و تا مرحله براندازي نظام طراحي شده 
بود، نقش برجسته ش��بكه هاي اجتماعي و به طور 
خاص فيس��بوك را هدايت و كنترل افكار عمومي 
به نمايش گذاشت. اين شبكه كانوني براي يارگيري 
فتنه گران و برنامه ريزي ها و شايعه پراكني هاي آنها 
تبديل شده بود و نبض فتنه 88 را در دست گرفته 
بود، اما اين پايان قدرتنمايي شبكه هاي اجتماعي در 
كشورمان نبود. بعدها تلگرام جايگزين فيسبوك شد 
و ميدان داري پياده سازي برنامه هاي تدارك ديده 
شده براي كشورمان را به عهده گرفت. مهندسي و 
هدايت افكار عمومي در انتخابات مجلس دهم و پس 
از آن رياست جمهوري يازدهم در شبكه اجتماعي 
تلگرام اتفاق افتاد، اما ماجرا به اينجا هم ختم نشد و 
تلگرام هم همچون فيسبوك به بستري براي اجراي 
برنامه هاي براندازانه نظام تبديل شد. از برنامه ريزي 
و هماهنگي در اين ش��بكه براي اج��راي عمليات 
تروريستي داعش در مجلس شوراي اسلامي و حرم 
امام و پخش مس��تقيم اين عمليات از طريق شبكه 
تلگرام گرفته تا رهبري و ساماندهي اغتشاشات اخير. 
با وجود تمام اينها اما برخي از اف��راد و جريان هاي 
مدعي روشنفكري همچنان روي آسيب هاي ناشي 

از شبكه هاي اجتماعي چشم مي بندند و آنها را انكار 
مي كنند، اين در حالي اس��ت كه جورج سوروس، 
سياستمدار و سرمايه دار امريكايي كه به عنوان پدر 
انقلاب هاي رنگي در جهان شناخته مي شود هم از 
قدرت شبكه هاي اجتماعي در شكل دهي به افكار 
عمومي اب��راز نگراني كرده و فيس��بوك و گوگل را 

تهديدي براي دموكراسي در دنيا خوانده است. 
 انحصار قدرت شكل دهي به تفكر مردم

سوروس هش��دار مي دهد: پلتفرم هاي شبكه هاي 
اجتماعي »موانعي ب��راي نوآوري« هس��تند. وي 
در عين حال پيش بيني مي كند كه سياس��ت هاي 
مالياتي و مقرراتي گريبان اين ش��بكه ها را خواهد 
گرفت و به همين خاطر عمر اين شبكه ها رو به پايان 
است.  سوروس با انتقاد شديد از »تأثيرات بي سابقه 
و تحول آفرين« ش��ركت هاي بزرگ اينترنتي گفته 
است: »قدرت شكل دهي به توجهات مردم به طور 

روزافزوني در دست چند شركت معدود است.«

وي گفته است: »اين احتمال هست كه وقتي تفكر 
آزاد از بين رفت، مردمي كه در عصر ديجيتال بزرگ 
شده اند، ديگر نتوانند آن را بازگردانند.« از نگاه اين 
سياستمدار چنين كاري »عواقب و تبعات سياسي 
مهمي« به دنبال خواهد داشت و تا كنون هم نقش 
بسيار بزرگي در انتخاب دونالد ترامپ داشته است. 

  سوروس كيست؟
سوروس كسي است كه با فعاليت هايي كه در جهت 
تغيير حكومت ه��ا در كش��ورهاي مختلف جهان 
انج��ام داده، ش��ناخته مي ش��ود. وي از دارايي ها و 
نفوذ رس��انه اي خود در بحث انقلاب هاي مخملين 
با محوريت به اصطلاح دموكراس��ي در كشورهاي 
بلوك شرق بسيار بهره گرفت. فعاليت هاي سوروس 
با هدف ايجاد زيربناي اجتماعي و سياسي )جامعه 
باز( صورت مي گيرد؛ بيش��تر كارشناسان سياسي 
معتقدند ه��دف از طرح هاي خيريه س��وروس نه 
حمايت از علم و آموزش، بلكه ايجاد تغييرات تمدني 

به نفع غرب در كشورها است. 
وي در ايران نيز در طول فتنه 88 شناخته شد. جورج 
سوروس در طول فعاليت خود همواره براندازي نظام 
سياس��ي ايران را به عنوان يك اصل تعريف  ش��ده 
در سياس��ت خارجي ايالات  متحده در نظر داشته 
و تلاش هاي فراواني ب��راي ارتباط گيري با محافل 

اصلاح طلب به خرج داده است. 
بني��اد س��وروس در كنار بني��اد رس��انه اي رابرت 
مرداك، )امپراط��ور يهودي رس��انه هاي خبري(، 
دومين سازمان رسانه اي جهان است كه بيشترين 
ش��بكه هاي تلويزيوني، خبرگزاري ها، س��ايت ها، 
خبرنامه ها و روزنامه ها را در سطح جهان مديريت 
و هدايت مي كند، اما تفاوت اين اس��ت كه فعاليت 
رسانه اي مرداك آشكار اس��ت، اما سوروس بيشتر 
اصرار دارد مشي نهان را در خريد و هدايت رسانه ها 
ايفا كند. حضور چشمگير در هدايت رسانه اي قفقاز، 
آسياي ميانه، افغانستان، تركيه و ديگر كشورهاي 
اطراف ايران بديهي اس��ت كه ضرورت كار نهاني را 
بيشتر گوشزد مي كند. اعتراف چنين فردي به نقش 
شبكه هاي اجتماعي در از بين بردن دموكراسي در 
حالي است كه برخي افراد و جريان هاي داخلي آن 

را ناديده مي انگارند. 
 فعاليت توييتر در اي�ران و فعاليت ايرانيان 

در توييتر!
توييتر در مقايس��ه با ديگر ش��بكه هاي اجتماعي 
دسترس��ي به مراتب راحت تر و س��ريع تري دارد و 
كاربران توييتر در كوتاه ترين زمان ممكن مي توانند 
با ارس��ال توييت، آن را ميليون ها كارب��ر ديگر در 
سراسر جهان به اش��تراك بگذارند. امروزه رهبران 
سياس��ي جهان از ش��بكه هاي اجتماعي به عنوان 
ابزاري براي ديپلماسي عمومي و ارتباط مستقيم با 

عمده مخاطبان خود استفاده مي كنند. 
قابليت ويژه اين شبكه اجتماعي استفاده از هشتگ 
و براي راه اندازي يك كمپين در جهت يا در خلاف 
جهت يك بحران سياس��ي، مناقش��ه بين المللي، 
مبارزات انتخاباتي، فعاليت هاي زيست محيطي و... 
است. در چنين ش��رايطي وزير ارتباطات و فناوري 
اطلاعات مي گويد: »هيچ قاضي اي نمي تواند حكم 
عمومي براي ممنوعيت شبكه هاي اجتماعي بدهد 
و اين مس��ئله نيازمند تصويب در مجلس اس��ت.« 
وي درباره عضويت خود در توييتر اينگونه توضيح 
مي دهد: »بنا بر قانون فعاليت توييتر در ايران ممنوع 
ش��ده اس��ت، اما فعاليت ايرانيان در توييتر ممنوع 

نيست.«
جهرمي در مورد اس��تفاده از فيلترش��كن تصريح 
مي كند: »از فيلترشكن استفاده نمي كنم، اما برخي 
افراد با توجه به مس��ئوليتي كه دارن��د مي توانند از 

اينترنت بدون فيلتر استفاده كنند.« 

| روزنامه جوان |  ش��ماره 5297

884984403سرويس اجتماعي 88498440سرويس اجتماعي

يک ش��نبه 8 بهم��ن 1396 | 10 جم��ادی الاول 1439 |

نماينده خوزستان: كلانتري رئيس مخرب محيط زيست است !
تاخت گرد و غبار در كوران بي پايان سياسي بازي 

پلتفرمشبکههایاجتماعیخلاقیتراازکاربرمیگیرد
جهرمی: فعاليت توييتر در ايران غيرقانونی است، نه فعاليت ايرانی ها در توييتر!

چند سالي مي شود كه هوا در برخي شهرهاي 
جنوبي كشور بس ناجوانمردانه خاك است و 
حل اين معضل از اين دول�ت به دولت بعد و از 
اين مدير و رياس�ت به رياس�تي ديگر محول 
مي ش�ود، اما همچنان اين مردم استان هايي 
چون خوزستان هستند كه ميان خاك زندگي 
مي كنند و ص�داي اعتراض خ�ود را از طريق 
شيشه نوشت هاي خاكي ماشين ها و نمايندگان 
و مسئولان شهر به گوش عالي رتبگان حاضر 
در محيط زيس�ت مي رس�انند. همزم�ان ب�ا 
حاش�يه هاي اخير حذف بودج�ه گرد و غبار 
و اختص�اص 150ميلي�ون دلاري از صندوق 
توسعه ملي براي كنترل كانون هاي گرد و غبار 
جنوب كشور بود كه خبر نامه موافقت رياست 
سازمان محيط زيست با انتقال آب كارون نيز به 
گوش رسيد. عملكردي كه مورد انتقاد شديد 
نمايندگان استان خوزس�تان و جمع زيادي 
از مردم اين اس�تان قرار گرف�ت و در نهايت 
عيسي كلانتري در قامت رياست محيط زيست 
در پاس�خ ب�ه انتق�اد ج�دي ي�ك نماين�ده 
دراين باره گف�ت: »به تو هيچ ربط�ي ندارد!«

گفته مي شود، خوزستان و دشت هاي حاصلخيز 
آن تحت تأثي��ر مديريت نادرس��ت منابع آب و 
دست اندازي هاي منفعت طلبانه برخي مديران 
طراوت و شادابي گذشته را از دست داده و امكان 
حيات در اين منطقه س��لب ش��ده، به طوري كه 
س��الانه تع��دادي زي��ادي از مردم ش��هرهاي 
خوزستان به رغم وابس��تگي هاي عميق ديرينه 

خود از زمان جنگ و حتي قبل تر از آن، مجبور به 
مهاجرت مي شوند. 

   كلانتري، رئيس مخرب محيط زيست!
آنچه مش��خص اس��ت، بحران اصلي نبود آب و 
هوا در كنار يكديگر اس��ت كه محيط  زيس��ت را 
در خوزس��تان به محيط  ش��به مرگ تغيير داده 
است. حال آنكه به رغم تأكيد بر مشكلات اصلي 
ريزگردها در خوزستان كه ناشي از نبود آب عنوان 
مي شود، رئيس سازمان محيط  زيست بنا بر دلايل 
نامعلوم بر طبل مازاد بودن آب اين استان كوبيده 
و در نامه اي موافقت سازمان متبوعش را نسبت 

به انتقال آب كارون اعلام كرده است. اقدامي كه 
واكنش نمايندگان و اعتراضات مردم شهر را به 

دنبال داشته است. 
علي س��اري، نماين��ده م��ردم خوزس��تان در 
مجلس شوراي اس��لامي به نامه اخير كلانتري 
و صحبت ه��اي وي مبني ب��ر مازاد ب��ودن آب 
خوزس��تان اش��اره كرد و گفت: با توجه به نامه 
نگارش شده از سوي عيسي كلانتري بايد گفت 
كه از اين پس مي توان از رياست محترم سازمان 
محيط زيس��ت كش��ور به عنوان رئيس مخرب 
محيط زيست كش��ور نام برد؛ از كسي كه براي 

ويران كردن خانه خود نامه مي نويسد، ديگر چه 
انتظاري مي توان داشت. 

وي در واكنش به اين تصمي��م مي گويد: همان 
افرادي ك��ه از آب مازاد س��خن مي گفتند، طي 
حضور خود در روزهاي گذشته روي زمين خشك 
قدم زدند و بهتر اس��ت به نظرات كارشناس��ي 
در مورد پروژه انتقال آب توجه ويژه اي داش��ته 

باشند. 
جالب اين است كه عيسي كلانتري در پاسخ به 
نماينده اين استان در مجلس شوراي اسلامي و 
چرايي عملكرد بدون كارشناسي خود در مقابل 
دوربين به صورت علني صرفاً به اين جمله بسنده 

كرد كه: »به تو هيچ ربطي ندارد!«
حال آنكه هدايت الله خادمي، نماينده مردم ايذه و 
باغملك در مجلس شوراي اسلامي نيز پيش تر از 
اين، خطاب به رئيس سازمان محيط زيست گفته 
بود: آقاي كلانتري! شما چه  تصميمي براي اين 
گردوغباري كه در استان خوزستان ايجاد شده 
گرفته ايد؟ چرا منابع ما را از بين مي بريد؟ خاك 
را بر س��ر كس��اني بريزيد كه باعث اين وضعيت 

اسفناك فعلي در استان خوزستان شده اند. 
با اين تفاسير پر بيراه نگفتند، كساني كه معتقد 
هستند اگر رياست محترم جمهور تمايل به حل 
مش��كلات خوزس��تان دارد، در قدم اول عيسي 
كلانتري، رئيس سازمان حفاظت محيط زيست 
را عزل كند و در عوض براي مردمي كه روزگاري 
در خط مقدم مقابله با دشمن ايستاده بودند، يك 

فرد پاي كار انتخاب كند!

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 

 سيد ياسر جبرائيلي توييت كرد: 
آخرين آمار مربوط به هفت قلم عمده واردات از انگليس: برجام امضا شد 

تا نفت بدهيم و كنجاله و لوبياي سويا بگيريم؟!

 سيد رضي با انتشار اين عكس در صفحه توييتر خود نوشت:
يك بازي، دو گل، دو نيمه، يك شادي، دو زيرپيراهن، دو نوشته! ليگ 

از وصف تو درمانده عليپور... 

 كيوان ساعدي توييت كرد:
از آخوندهايي كه عمامه رو ميذارن كنار )يا خلع لباسشون مي كنند( 

خيلي بترسيد.  

 نازنين كمالي نوشت:  
صادق زيباكلام همچنان 4 ميليارد و 700 ميليون تومان را كه با تبليغات 
رسانه اي و موج س��واري جمع كرده در بانك سپرده كرده تا اگر كسي زنده 

ماند سالن تئاتر و سينما بسازه!

احمد جانجان توييت كرد: 
پروژه: اعتبار زدايي از احكام قوه قضائيه

مجري: محمود صادقي
هدف عمليات: بسترسازي جهت اعتراض به احكام قوه قضائيه

 حيطه شمول: محصوران فتنه، فريدون، جهانگيري و كليد عمليات: 
حكم تبرئه سعيدطوسي به دليل فقدان مستندات.

فارغ از مجرم بودن يا نبودن طوس��ي، علي)ع( هم بدون دلايل كافي 
موفق به بازپس گيري زره اش نشد!

 
فريد ابراهيم��ي در صفح��ه توييتر خود نوش��ت: با افش��اي گم ش��دن 
۱۶هزارميليارد پول گاز كشور در س��ال ۹۵ محمود صادقي طبق معمول 
براي ردگم كني ب��ه نفع دولت، يه جنج��ال جدي��د راه انداخته. من اگه 
مسئوليت داشتم، سعيد طوس��ي و محمود صادقي رو مينداختم توي يه 
سلول، حساب هاش��ون رو با هم پاك كنن. بعد ميفتادم دنبال سرنخ هاي 

اون ۱۶هزار ميليارد تومن. 

 سيد مصطفي موسوي نژاد توييت كرد:
ديوان محاسبات: N  ميليارد از پول نفت به خزانه برنگشت

نوبخت: ديوان تشويش اذهان كرده
مگر س��ازمان برنامه  و بودجه احيا نش��د كه اين داس��تانارو نداش��ته 

باشيم؟!

عليرضا سزاوار

  عض��و كميس��يون آم��وزش و تحقيق��ات مجل��س با بي��ان اينكه 
آموزش  و پرورش در سال جاري حداقل با ۵ هزار ميليارد تومان كسري 
بودجه مواجه است، گفت: برخي مديران مدارس از جيب خودشان خرج 

مدرسه را مي  دهند. 
   سرپرست دفتر رياس��ت، روابط عمومي و بين الملل سازمان حج و 
زيارت با اعلام آغاز مرحله تكميل اطلاعات زائران حج سال ۹7 از آنان 
خواس��ت براي حضور در همه مراحل اين سفر روحاني آمادگي داشته 

باشند. 
   قائم مق��ام كميت��ه امداد با اش��اره به اينك��ه مردم س��الانه حدود 
۳00ميليارد تومان صدقه به كميته ام��داد پرداخت مي كنند، گفت: با 
توجه به حمايت كميته امداد از يك ميليون و ۶00 هزار خانوار، سهم هر 

خانوار از اين رقم ماهانه 8هزار تومان است. 
   سرپرس��ت دفتر برنامه ريزي و نظارت بر امور عتبات عاليات گفت: 
در نوروز س��ال ۹7 روزانه ۶ هزار زائ��ر ايراني به عتب��ات عاليات اعزام 

مي شوند. 
    وزير ورزش و جوانان اظهار كرد: تسهيلات ازدواج تا پايان سال ۹۶ 

به سقف ۱۲ميليارد تومان خواهد رسيد. 
    باقر ساروخاني، استاد تمام دانشگاه تهران معتقد است: رسانه ها بايد 
واقعيت اجتماعي را با لحن و طرح خوب مطرح كنند، در عين حال اميد 

و شادي آفرين باشند. 
    عضو انجمن داروسازان ايران گفت: سامانه »اچ اي ايكس« با هدف 
ارائه خدمات الكترونيكي به مردم، اطلاعات همه واحدهاي بهداش��تي 
و درماني را در كش��ور  يكپارچه كرده و در نهايت منتج به شكل گيري 

پرونده الكترونيك سلامت براي مردم مي شود. 

نيره ساري
  گزارش  2

اعتبارموهومبرايفرهنگیان
در حال حاضر يك معلم بازنشسته در خوش��بينانه ترين حالت با يك سال 
تأخير پاداش پايان خدمت خود را دريافت مي كند. روندي كه در هيچ يك 

از سازمان ها و نهادهاي دولتي مشاهده نمي شود. 
فرهنگيان بازنشسته بارها در تجمع هاي اعتراضي شان نسبت به وضعيت 
معيش��تي خود گله داشته اند و خواس��ته اصلي آنها همسان سازي حقوق 
بازنشستگان و شاغلان اس��ت. اكنون نيز اين پرسش مطرح است كه چرا 
از محل اعتبارات صندوق توسعه ملي براي پرداخت پاداش پايان خدمت 

فرهنگيان سهمي اختصاص نيافت؟
در همين زمينه رئيس فراكس��يون فرهنگيان مجلس گفت: »منبعي كه 
دولت براي پرداخت پاداش پايان خدمت فرهنگيان در لايحه بودجه سال 

۹7 معرفي كرد، غيرواقعي بود.«
حميدرضا حاجي بابايي افزود: » در حين بررسي بودجه، دوسوم اعتبارات 
در نظر گرفته شده از محل صندوق توسعه ملي واقعي شد، اما كميسيون 
تلفيق از آن دوس��وم، آموزش و پرورش را در اولويت قرار نداد و هم اكنون 

دونقد وارد است. 
 نخست آنكه چرا دولت براي پرداخت پاداش پايان خدمت فرهنگيان منبعي 
را معرفي كرد كه براي برداشت يك دلار از آن اجازه نداشت و دوم اينكه چرا 
كميسيون تلفيق از دو سوم اعتبارات محقق شده از صندوق توسعه ملي، 

آموزش وپرورش را در اولويت قرار نداد؟«
رئيس فراكس��يون فرهنگيان مجلس در ادامه اف��زود: »چرا دولت حقوق 
نجومي بگيران را در اين جدول لحاظ نك��رد؟ نمي دانيم چرا هر وقت قرار 
اس��ت اعتباري از منبع محكمي برخوردار نباش��د، اين اعتب��ار مربوط به 
فرهنگيان است و چرا منابع افراد نجومي بگير محكم و بدون خدشه تعيين 

مي شود؟«
حاجي بابايي ادامه داد: »دولت بايد براي پاداش پايان خدمت فرهنگيان 
منابع واقعي و قابل اعتنا معرفي مي كرد، نه اينكه منابعي معرفي شود كه 
واقعيت ندارد. با توجه به اتفاقي كه افتاد و از حدود 4ميليارد دلاري كه از 
صندوق توسعه ملي در اختيار مجلس و كميسيون تلفيق قرار داده شد به 
آموزش وپرورش منبعي اختصاص نيافت، پيش��نهادهايي براي پرداخت 

پاداش پايان خدمت فرهنگيان داريم.«
وي درباره اين پيشنهادها نيز گفت: »با توجه به اينكه در كميسيون تلفيق 
۱0 هزار و ۳00 ميليارد تومان منبع جديد از طري��ق افزايش ماليات ها و 
موارد گوناگون خلق شده اس��ت، ۳هزار و ۵00 ميليارد تومان اعتبار براي 

پرداخت پاداش پايان خدمت فرهنگيان در نظر گرفته شد.«
متأس��فانه از محل يك درصد هزينه ش��ركت هاي دولتي و بانك ها هم به 
آموزش وپرورش اعتبار قابل توجهي داده نشده است. حاجي بابايي چند روز 
قبل هم در مراسم جشن روز پرستار كه در سالن اريكه ايرانيان برگزار شد، 
گفت: »فاصله حقوقي بين افرادي ك��ه در دولت كار مي كنند بايد كاهش 
پيدا كند. دو گروه پرستار و فرهنگيان بايد وضعيت حقوقي شان تغيير پيدا 

كند و من شخصاً پيگير اين مسئله در مجلس هستم.«
س��ال گذش��ته هم در برنامه  پيش��نهادي دفتر برنامه و بودج��ه وزارت 
آموزش و پرورش براي بودجه س��ال ۹۶ كه به سازمان برنامه و بودجه ارائه 
شد، پاداش پايان خدمت سال هاي ۹۵ و ۹۶ در نظر گرفته شده و براي آن 
اعتباري معادل 8 هزار و ۲00 ميليارد تومان پيش بيني ش��ده بود، اما اين 
بند در قانون بودجه سال ۹۶ حذف شد و رديفي تحت  عنوان پاداش پايان 
خدمت وجود نداشت.  ميانگين دريافتي حقوق فرهنگيان بازنشسته تفاوت 
قابل توجهي را با شاغلان دارد؛ هر چند كه در برنامه ششم توسعه مصوبه اي 

آمده تا فاصله حقوقي بازنشستگان و شاغلان به ۱0درصد برسد. 
يك��ي از اصلي ترين مطالبات فرهنگيان بازنشس��ته، تأخي��ر در پرداخت 
پاداش پايان خدمت آنهاس��ت، هم اكنون ميانگين پ��اداش پايان خدمت 
فرهنگيان ۵0 ميليون تومان است كه اين رقم كم هم عمدتاً يك سال پس 

از بازنشستگي به دست آنها مي رسد. 

نجفيمصداقهايفسادرا
بهقوهقضائیهبدهد

رئيس سابق شوراي شهر تهران گفت: شايد زماني كه آقايان دست 
از تهمت و افترا بردارند و دست و دل خود را به كار بدهند، بتوان به 
ارائه خدمات شهرداري جديد تهران اميدوار شد، اما واقعاً مشخص 
نيس�ت، نجفي دنبال مبارزه با چه فس�ادي و كدام فس�اد است؟!

مهدي چمران با تأكيد بر اينكه مبارزه با فساد لقلقه زباني برخي مديران 
اس��ت، گفت: مبارزه با فس��اد موضوع دلپذيري اس��ت ك��ه اتفاقاً آحاد 
مختلف جامعه از آن استقبال مي كنند تا دس��ت خاطيان به بيت المال 
و سوء اس��تفاده كنندگان از اموال عمومي را از ذخاير ملي قطع كنند، اما 
مبارزه با فساد اگر به صورت كلي مطرح ش��ود، در همان افشاگري هاي 
تو خالي و بي اساسي باقي مي ماند كه برخي بس��يار آن را عنوان كرده و 
نشان داده اند كه تنها لقلقه زبان و موضوعي براي پر كردن اذهان است، 
نه براي عملياتي كردن.  وي در اين  باره افزود: بهتر است نجفي مصاديق 
فساد صورت گرفته را با مراجع ذيصلاح قضايي هماهنگ كند و در صورت 
تأييد آن مبارزه را آغاز كند؛ اظهارنظرهاي ايشان بسيار نامفهوم و گنگ 
است و مشخص نيست ايشان به دنبال مبارزه با چه فسادي و كدام فساد 
هستند.  وي در خصوص مظلوم نمايي شهردار تهران در خصوص تهمت ها 
و افتراهايي كه به ايشان وارد شده، اظهار داشت: هيچ كس تا كنون به آقاي 
نجفي تهمت و افترايي نزده، شايد يادشان رفته كه گزارش ۵00 صفحه اي 
كه قرائت كردند، لبريز از تهمت و افترا بود! اصلًا مگر بعد از گذشت نزديك 
به پنج ماه از مديريت ايشان در شهر تهران كاري صورت داده اند كه كسي 

به ايشان تهمت، افترا يا دروغ ببندد!؟ 
وي در پايان با انتق��اد از عدم توجه به پروژه هاي عمراني ش��هر تهران 
تصريح كرد: دوستان مدعي هس��تند كه خدمات دهي در شهر تهران 
اعم از جمع آوري زباله و... روي زمين نمانده، مگر قرار است روي زمين 
بماند؟ مسلماً عده اي مسئول خدمات بهداشتي و جمع آوري زباله در 
شهر هستند و كارشان را انجام مي دهند، اما آيا معاونان عمراني شهر نيز 
كار مي كنند؟ ما از شهرداري انتظار نداريم در پنج ماه تونل بسازد، اما 
بر اين موضوع خرده مي گيريم كه چرا عمليات هاي عمراني روي زمين 
مانده و خاك مي خورد؟ چرا پروژه هاي نيمه كاره به حال خود رها شده 
و آقايان فقط شعار مي دهند؟ چرا پل ارتش كه بايد به اتمام مي رسيد، 
همچنان معطل تصميم گيري هاي آقايان است؟ و دهها چراي ديگر كه 
مشخص نيست كي پاسخ داده شود، ش��ايد زماني كه آقايان دست از 
تهمت و افترا بردارند و دست و دلشان را به كار بدهند، آن زمان بتوان به 

ارائه خدماتي از شهرداري جديد تهران اميدوار شد. 

پزشکان۳۰برابرپرستاراندريافتميکنند
30س�ال  در  گف�ت:  پرس�تاري  نظ�ام  س�ازمان  رئي�س 
گذش�ته درآم�د پزش�ك دو براب�ر پرس�تار ب�ود، ول�ي ح�الا 
پزش�كان ح�دود 30 براب�ر پرس�تار مزاي�ا درياف�ت مي كنن�د. 
محمد آدابي در خصوص سرمايه اجتماعي گفت: افزايش بينش و آگاهي و 
در پي آن كتابخواني از مهم ترين مسائل در جامعه به شمار مي رود. سرمايه 
اجتماعي، س��رمايه فرهنگي و س��رمايه اقتصادي به ترتيب از مهم ترين 
اصول زندگي از سال هاي گذش��ته و از زبان دانش��مندان بنام است.  وي 
افزود: عده اي از سرمايه اجتماعي تنها پول را شناخته اند، وفاداري، عدالت، 
اطمينان، همدلي و همدردي به سرمايه اجتماعي گفته مي شود، نمي توان 
در جامعه به زور اعتماد به وجود آورد، بلكه آن را بايد از روش درستي ايجاد 
كرد.  آدابي اظهارداشت: اميدواريم قانون به برقراري عدالت در پرداخت ها 
كمك كند، در ۳0 سال گذشته درآمد پزشك دو برابر پرستار بود، ولي حالا 

پزشكان حدود ۳0برابر پرستار مزايا دريافت مي كنند. 

ب�ا اج�راي ط�ر ح » LEZ  ط�رح كاه�ش« خودرو ه�ا براس�اس 
ميزان تولي�د آلايندگي اج�ازه ت�ردد در محدوده هاي ش�هري 
را پي�دا خواهند ك�رد كه اين ام�ر با توج�ه به اس�تاندارد نبودن 
خودرو ه�اي تولي�دي امكان ت�ردد بس�ياري از خود روه�ا را در 
ش�هر محدود خواهد كرد. از س�وي ديگ�ر مع�اون حمل و نقل و 
ترافيك ش�هرداري تهران در خصوص طرح ترافي�ك جديد نيز 
از قطع سهميه س�الانه طرح ترافيك براي همه گروه ها خبر داد. 
محسن پورسيد آقايي در مراس��م رونمايي از اولين واحد سيار معاينه 
فني خ��ودرو و س��امانه نوبت دهي آنلاين در كش��ور اظهار داش��ت: 
در حال حاضر مراكز معاينه فني ثابت در شهر تهران داريم، اما مردم بايد 
مسافت زيادي را طي كنند تا به اين مراكز مراجعه كنند. وي با اشاره 
به اينكه زماني كه براي معاينه فني اي��ن خودروها در اين مراكز طول 

مي كشد يك ساعت است، گفت: براساس لايحه بودجه سال ۹7 طرح 
LEZ در سراسر كشور اجرايي مي شود و بايد تمامي خودروهايي كه در 
اين طرح حضور پيدا مي كنند، معاينه فني داشته باشند و اين موضوع 

سختگيرانه پيگيري مي شود. 
بر اساس طرح كاهش، منطقه كم انتش��ار آلايندگي ناحيه اي از شهر 
است كه دسترس��ي بخش��ي از خودروها به دلايل زيست محيطي به 
آنها محدود و ممنوع مي شود. اين محدوديت مي تواند دائم يا موقت، 
۲4 ساعته يا براي بخشي از س��اعات براي تمام يا بخشي از خودروها 
بوده و محدوده كاهش مي تواند از محله كوچكي از شهر تا كل شهر را 
در بر بگيرد. طرح كاهش به تدري��ج باعث حذف خودروهاي آلاينده از 
شهر شده و در دراز مدت به كاهش آلودگي هواي شهر منجر مي شود. 
گفتني است، به دليل آماده نبودن زير ساخت ها با اجراي طرح كاهش 

تردد بسياري از خودرو ها در شهر محدود خواهد شد. 
سيد نواب حسيني منش، مديرعامل س��تاد مركزي معاينه فني شهر 
تهران در خصوص معاينه فني سيار هم گفت: با توجه به هزينه بالاي 
احداث مراكز معاينه فني تصميم گيري ش��د مراكز معاينه فني سيار 
نيز در شهر تهران ايجاد شود و پنج دستگاه معاينه فني سيار تا پايان 
امسال در سطح شهر تهران بهره برداري مي شود و دو دستگاه ديگر نيز 
در فروردين سال آينده نصب خواهد شد.  همچنين معاون حمل ونقل و 
ترافيك شهرداري تهران با بيان اينكه براي هيچ گروهي سهميه سالانه 
طرح ترافيك نداريم، گفت: براي مشاغل خاص فقط سهميه روزانه رزرو 
مي كنيم. وي درباره طرح جديد ترافيك نيز افزود: هر كسي براي ورود 
به محدوده طرح ترافيك بايد از طريق اپليكيشن خاص آن اقدام كند و 

با آن اپليكيشن اجازه ورود به محدوده را دريافت كند.

LEZ محدوديت تردد با

زهرا چيذري 
  گزارش  یک

اكبر محمودي
  از شهر


